

DVB TV timetable

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲအစီအစဉ်ကို ဒီဗီဘီ သတင်းဌာနက စနေနေ့တိုင်း ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ အထက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်း အတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ်ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွေ၊ သတင်းဓာတ်ပုံတွေနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့
"What do State and Regional Hluttaws?"
ဖြစ်ပါတယ်။

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၉၀၀၀ ၄၈၈ နဲ့ debate@dvb.noကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ “(တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်) လွှတ်တော်တွေရဲ့ အသက်ဝင်မှု” ဆိုတဲ့ ခေါင်းစဉ်နဲ့ ဒီဗီဘီဒီဘီဘီကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

NLD ပါတီက ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့ ရွေးကောက်ပွဲမှာ တစ်နိုင်လုံး အမတ်နေရာ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါး အနိုင်ရခဲ့ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်နေ့မှာတော့ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်လွှတ်တော်တွေ စတင် အသက်ဝင်လာခဲ့ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ကလွဲရင် ကျန်တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် လွှတ်တော်တွေ အားလုံးမှာ NLD ပါတီဝင်တွေက လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌတွေ အဖြစ် ပါဝင်ခွင့် ရရှိထားပါတယ်။

ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်နဲ့ ကရင်ပြည်နယ်တွေမှာ တိုက်ပွဲတွေ ဖြစ်ပွားနေပြီး စစ်ဘေးရှောင် ထောင်ပေါင်းများစွာ ရှိနေပါတယ်။ သဘာဝသယံဇာတ တူးဖော်ရေးဆိုင်ရာပြဿနာ၊ မူးယစ်ဆေးဝါး ပြဿနာများလည်း ရှိနေပြီး သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်လွှတ်တော်က ဒီအရေးကိစ္စတွေမှာ တစ်တရာ ပါဝင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း မရှိသေးပါဘူး။

ကချင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်မှာ မြစ်ဆုံစီမံကိန်း အရေးကိစ္စနဲ့ပတ်သက်လို့ ကချင်ပြည်နယ် ဒီမိုကရေစီပါတီမှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်အမတ် Maran Ja Seng Hkawn က ကချင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်မှာ တင်ပြဖို့ ကြိုးစားခဲ့ပေမယ့် ကချင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ပယ်ချခဲ့ပါတယ်။ အဓိက ပယ်ချရတဲ့ အကြောင်းအရင်းကတော့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်အနေနဲ့ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ မြစ်ဆုံစီမံကိန်းလို အမျိုးသားစီမံကိန်းအကြောင်း ဆွေးနွေးနိုင်တဲ့ ဥပဒေပြုအာဏာ မရှိဘူးဆိုတဲ့ အချက်နဲ့ ပယ်ချခဲ့တာပါ။

ကချင်ပြည်နယ်မှာ ဖြစ်ပွားနေတဲ့ တိုက်ပွဲတွေကိစ္စ၊ စစ်ဘေးရှောင်အရေးကိစ္စတွေမှာလည်း ကချင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်က ထူးထူးခြားခြား စွမ်းဆောင်နိုင်ခြင်း မရှိသလို ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရ ကိုလည်း တစ်တရာ အရေးယူ ဆောင်ရွက်နိုင်အောင် တိုက်တွန်းနိုင်ခဲ့တာမျိုး မရှိပါဘူး။

ဩဂုတ်လ ၃၁ ရက်နေ့ နေပြည်တော်မှာ ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံ ကျင်းပချိန် ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းမှာ မြန်မာ့တပ်မတော်နဲ့ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်တွေကြား တိုက်ပွဲတွေ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး SNLD ပါတီမှ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒေါ်နန်းစန်းစန်းအေးက တိုက်ပွဲတွေကိစ္စ ပြည်နယ်လွှတ်တော်မှာ အဆိုတင်ဖို့ ကြိုးစားပေမယ့် ပြည်ထောင်စုအဆင့်မှာသာ ဒီကိစ္စ ဆွေးနွေးခွင့် ရှိတယ်ဆိုပြီး ပယ်ချခဲ့ပါတယ်။

ကရင်ပြည်နယ်မှာလည်း စက်တင်ဘာလမှစတင်ပြီး မြန်မာ့တပ်မတော်၊ နယ်ခြားစောင့်တပ်နဲ့ ဒီမိုကရက်တစ် ကရင်ဗုဒ္ဓဘာသာတပ်မတော် (DKBA) ခွဲထွက် အဖွဲ့တို့ကြား မြိုင်ကြီးပူနဲ့ မဲသပေါဒေသမှာ တိုက်ပွဲတွေဖြစ်ပွားလို့ ဒေသခံ ၄၀၀၀ နီးပါး စစ်ဘေးရှောင်ပြီး အတိဒုက္ခ ရောက်ခဲ့ကြရပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း ကရင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်မှာ ဒီစစ်ဘေးရှောင်တွေအရေး၊ တိုက်ပွဲတွေရပ်တန့်ဖို့ ဆွေးနွေးမှုတွေ မလုပ်နိုင်သေးပါဘူး။

ရခိုင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်မှာတော့ ရခိုင်အမျိုးသားပါတီက ကြီးစိုးထားပေမယ့်လည်း NLD ကြီးစိုးတဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရကို ထိန်းကျောင်းနိုင်ခြင်း မရှိပါဘူး။ ရခိုင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်မှာ စက်တင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့က ကိုဖီအာနန် ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်ဆောင်ရွက်တဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ်အကြံပေးကော်မရှင်

ကို ကန့်ကွက်ကြောင်း အဆိုတင်သွင်း အတည်ပြုနိုင်ခဲ့ပေမယ့် ရခိုင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရဲ့အဆိုက တစ်တရာ သက်ရောက်မှု မရှိပါဘူး။

ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ ဧရာဝတီနဲ့ မကွေးတိုင်းတွေ အပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်လွှတ်တော်တွေမှာလည်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေမေးတဲ့ မေးခွန်းတွေ၊ စီမံကိန်းတွေကို အစိုးရအဖွဲ့က သေချာပြန်မဖြေတာ၊ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု မရှိတာတွေကြောင့် အစိုးရနဲ့ လွှတ်တော်ကြား ပြဿနာ တချို့ ရှိနေပါတယ်။

မွန်ပြည်နယ်မှာလည်း ဇွန်လဆန်းပိုင်းက မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် စိတ်ကြိုက်ထည့်သွင်းထားတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေပါဝင်တဲ့ မွန်ပြည်နယ်စီမံကိန်းကော်မရှင် ဖွဲ့စည်းတယ်ဆိုပြီး မွန်ပြည်နယ်အစိုးရနဲ့ လွှတ်တော်အကြား တင်းမာမှုတွေ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါသေးတယ်။ ဇွန်လ ၃ ရက်နေ့က မွန်ပြည်နယ် လွှတ်တော်မှာ မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ရဲ့ လူတွေပါဝင်တဲ့ မွန်ပြည်နယ်စီမံကိန်းကော်မရှင်ကို ကန့်ကွက်ကြောင်း အရေးကြီးအဆိုကို တင်သွင်းအတည်ပြုခဲ့တဲ့အထိ အခြေအနေတွေ တင်းမာနေခဲ့ပါတယ်။

တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်လွှတ်တော်တွေ ဒေသခံပြည်သူတွေအတွက် ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်မပေးနိုင်တဲ့ အကြောင်းရင်းတွေမှာ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေက ပြည်နယ်/တိုင်းလွှတ်တော်တွေကို အခွင့်အာဏာပေးထားမှု ကျဉ်းမြောင်းလွန်းလှတာ၊ ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှု များလွန်းနေတာနဲ့ လွှတ်တော်အမတ်တွေရဲ့ အရည်အချင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်တွေကြောင့် ဖြစ်ပါတယ်။

၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဇယား ၂ မှာ ပြည်နယ်/တိုင်းလွှတ်တော်တွေ ဥပဒေပြုဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိတဲ့ ကဏ္ဍ ၈ ခုရှိပြီး အများစုကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နဲ့ ပြည်ထောင်စုအစိုးရက ချုပ်ကိုင်ထားပါတယ်။

ဘဏ္ဍာရေးနဲ့ စီမံကိန်းကဏ္ဍမှာ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရတွေက ဘတ်ဂျက်နဲ့ စီမံကိန်းတွေ ဆောင်ရွက်နိုင်ပေမယ့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရနဲ့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က ခွဲဝေပေးတဲ့ ဘတ်ဂျက်ကို အဓိက မူတည်ပြီး ဆောင်ရွက်ရပါတယ်။

စီးပွားရေးကဏ္ဍမှာတော့ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်တွေက တစ်တရာ မူဝါဒ ချမှတ် လုပ်ဆောင်ခွင့်မရှိပဲ ပြည်ထောင်စုက ချမှတ်ပေးထားတာတွေကိုသာ ပြန်လည်ဆောင်ရွက်ခွင့် ရှိပါတယ်။

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်၊ စွမ်းအင်၊ လျှပ်စစ်၊ သတ္တုနဲ့ သစ်တောကဏ္ဍမှာလည်း လွတ်လပ်စွာ မူဝါဒချမှတ် လုပ်ဆောင်ခွင့်မရှိပဲ သယံဇာတမှန်သမျှ ပြည်ထောင်စုအဆင့်က တိုက်ရိုက် စီမံ ထိန်းချုပ်ထားပါတယ်။

ပညာရေး၊ လူမှုရေးကဏ္ဍမှာလည်း ပြည်ထောင်စုက ချမှတ်ထားတဲ့ မူဝါဒနဲ့ ဥပဒေတွေကိုသာ လိုက်နာရပြီး ပြည်နယ်/တိုင်းလွှတ်တော်တွေက သီးခြား ပညာရေး၊ လူမှုရေး၊ စာပေ၊ ဘာသာစကား ဖွံ့ဖြိုးရေး ဆောင်ရွက်ခွင့် လုံးဝ မရှိပါဘူး။

၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေက ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုများပြားလွန်းပြီး သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်တွေအတွက် အရေးပါတဲ့ဥပဒေတွေ အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်းမှုတွေ ပေးမထားပါဘူး။

သူတို့အပြင်

“ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုဝန်ခံက အခုအချိန်ထိလည်း ပြောင်းလဲမှု မရှိသေးပါဘူး။ အရင်အတိုင်းနဲ့ သိပ်ပြီး ကွဲပြားခြားနားမှု မရှိဘူး။ ပြည်နယ်အဆင့်မှာတော့ အရင်လိုပဲ ဘာမှ ကွဲပြားခြားနားမှု မရှိသေးပါဘူး” (ခေါက်တာတူးရာ - ဥက္ကဋ္ဌ၊ ကချင်ပြည်နယ် ဒီမိုကရေစီပါတီ)